
Protokół Nr XXXVIII/14
 sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński

odbytej  30 kwietnia 2014 r.
 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Stargard Szczeciński
 

 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal o godz. 10 00 otworzył obrady XXXVIII sesji Rady
Gminy Stargard Szczeciński .
Po powitaniu oświadczył,  że na stan  rady wynoszący 15 radych  zgodnie z listą obecności w
obradach sesji uczestniczyło 14 radnych, co  stanowiło  quorum do podejmowania prawomocnych
decyzji i uchwał.   
Radny nieobecny:
1.Daniel Lesner – nieobecność usprawiedliwiona 
W obradach  sesji  uczestniczył  Wójt  Gminy  Kazimierz  Szarżanowicz  ,  Zastępca  Wójta  Jerzy
Makowski oraz sołtysi.
Z gości zaproszonych w obradach sesji uczestniczyła Pani Jadwiga Kolarczyk pracownik socjalny
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w zastępstwie Kierownika Ośrodka.
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu . 
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu.
Protokół  Nr XXXVII/14 z obrad sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński w dniu 28 marca 2014 r.
został przyjęty jednogłośnie bez odczytywania.
Następnie przewodniczący rady zapytał czy radni mają uwagi bądź inne propozycje do porządku
obrad XXXVIII sesji Rady Gminy, który otrzymali wraz z zawiadomieniem. 
Wobec braku uwag przewodniczący poddał porządek obrad pod głosowanie. 
 Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania 14 głosami „za' ,
„przeciw” 0 i głosy wstrzymujące się „ 0”- przyjęła porządek obrad XXXVIII sesji Rady Gminy
Stargard Szczeciński w brzmieniu jak niżej : 
  
1. Sprawy regulaminowe:

- otwarcie obrad XXXVIII sesji Rady Gminy 
- stwierdzenie quorum 
- przyjęcie protokołu Nr XXXVII z obrad sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński w dniu 28 
marca 2014 r. 
- zatwierdzenie porządku obrad

2.Interpelacje radnych  
3.Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
   zagospodarowania przestrzennego w obrębie ewidencyjnym Golczewo
4.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 
   nieruchomości stanowiącej własność gminy 
5.Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 
   Stargard Szczeciński
6.Podjęcie uchwały w sprawie zwołania zebrania wiejskiego
7.Podjęcie uchwały wyrażającej opinię w sprawie utworzenia okręgu wyborczego w wyborach 
   do Rady Powiatu Stargardzkiego 
8.Ocena funkcjonowania transportu lokalnego i podmiejskiego pod kątem potrzeb mieszkańców 
   gminy
   Opinia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu
9.Ocena funkcjonowania biblioteki publicznej, świetlic wiejskich, przedszkoli oraz klubów 
   sportowych na terenie gminy 
   Stanowisko Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty
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10.Informacja Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na temat 
     profilaktyki realizowanej na terenie gminy 
     Opinia Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty
11.Analiza wydatków na płace, nagrody, szkolenia i delegacje służbowe Gminnej Biblioteki 
     Publicznej w Klępinie za 2013 r.
     Opinia Komisji Rewizyjnej 
12.Analiza i ocena przeprowadzonych przetargów 
     Opinia Komisji Rewizyjnej 
13.Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2013 rok oraz  
     przedstawienie potrzeb związanych z realizacją zadań w 2014 r. 
     Sprawozdanie przedstawia Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
14.Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym
15.Informacja nt. działalności przewodniczącego rady gminy w okresie międzysesyjnym
16.Odpowiedzi na interpelacje radnych
17.Wolne wnioski i zapytania
18.Sprawy różne
19.Ustalenie terminu następnej sesji
20.Zamknięcie obrad sesji 
Radny Mateusz Jarosz złożył na ręce Przewodniczącego Rady Gminy wniosek i poprosił o jego
rozpatrzenie.
Przewodniczący  rady  po  zapoznaniu  się  z  treścią  wniosku  powiedział,  że  wniosek  zostanie
rozpatrzony w pkt 17 porządku obrad tj. - Wolne wnioski i zapytania - .  
Ad.1
Jak wyżej.
Ad.2
Interpelacje radnych nie zostały zgłoszone.
Ad.3
Podjęcie uchwały Nr XXXVIII/328/14 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego
planu zagospodarowania przestrzennego w obrębie ewidencyjnym Golczewo.
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały .
Radny Bogdan Chaładus-  odnosząc się do tego projektu zaznaczył,aby przy określaniu funkcji
terenu zapisać ograniczenie  dla funkcji zabudowy  uciążliwych jak np. utylizacja akumulatorów,
spalarnie itp. 
Przewodniczący  rady  odnosząc  się  do  uwagi  radnego  odnośnie  ograniczeń  powiedział  o
biogazowniach i czy będzie to funkcja uciążliwa to się okaże.
Wójt Gminy – wyjaśnił, że w momencie wyłożenia planu będą takie zgłoszenia zapisane. 
Rada Gminy w obecności  14 radnych obecnych na sali  podczas głosowania  14 głosami „za',
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się” 0 – podjęła uchwałę Nr XXXVIII/328/14, która stanowi
załącznik nr 3 do protokołu .  
Ad.3
Podjęcie uchwały Nr XXXVIII/329/14  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej
umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność gminy
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały.
Rada Gminy w obecności  14 radnych obecnych na sali  podczas głosowania 14 głosami „za”,
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XXXVIII/329/14, która stanowi
załącznik nr 4 do protokołu.
Ad.4
Podjęcie  uchwały  Nr  XXXVIII/330/14  w  sprawie  Regulaminu  utrzymania  czystości  i
porządku na terenie Gminy Stargard Szczeciński 
 Zastępca Wójta zabierając głos w sprawie w/w projektu uchwały poinformował o otrzymanym w
dniu 29 kwietnia 2014 r. piśmie z Związku Gmin Dolnej Odry w którym to  Związek informuje,że 
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w rozstrzygnięciu nadzorczym Wojewody Zachodniopomorskiego dotyczącym uchwały w sprawie
regulaminu utrzymania czystości i porządku , a dotyczącym Gminy Bielice,  z uwagi na tożsamość
treści  regulaminów  pozostałych  gmin  w  części  dotyczącej  gospodarki  odpadami  proszą  o
dokonanie zmian w w/w projekcie tych zapisów, które były przedmiotem rozstrzygnięć  i  tutaj
zastępca wójta odczytał zmiany, radni dokonali zmian w swoich projektach , a dotyczyły te zmiany
następujących zapisów, a mianowicie : 
- skreślenie w § 3 z pkt 4  zdania po średniku o treści „ przy czym piasek lub inne materiały użyte
do tych celów należy uprzątnąć z chodnika niezwłocznie po ustaniu przyczyn ich zastosowania ;
zakazuje się  stosowania popiołu i  żużlu  orz środków chemicznych działających szkodliwie na
tereny zieleni oraz drzewa ; „
- skreślenie §3 pkt 7  o treści „ usuwania na bieżąco sopli  i  nawisów z dachu, stwarzających
zagrożenia dla przechodniów . „
- skreślenie § 14 pkt 2  o treści „ miejsce usytuowania pojemników do gromadzenia odpadów
komunalnych właściciel nieruchomości obowiązany jest utrzymać w porządku i czystości, koszty
przygotowania i utrzymania tych miejsc w porządku i czystości ponosi właściciel nieruchomości: „
( w związku z powyższym zmianie ulegnie tym samym kolejność punktacji ).
Przewodniczący  rady  zapytał  czy  radni  mają  uwagi  do  przedstawionych  zmian  i  projektu
uchwały .
Radni uwag nie wnieśli , a tym samym zaproponowane zmiany przyjęli jednogłośnie tj. 14 głosami
„za” .
Kolejno  zastępca  wójta  poruszył  temat  dotyczący pominięcia  w  projekcie  uchwały   zapisu  z
poprzedniego regulaminu o brzmieniu „ Każda nieruchomość na terenie gminy, w obrębie której
znajduje  się  kanalizacja  sanitarna  ,  a  odległość  obiektu  położonego  na  tej  nieruchomości  nie
przekracza  100  m  od  kolektora  sanitarnego  powinna  być  przyłączona  do  tej  kanalizacji  na
warunkach podanych przez administratora sieci. „ i dodał, że jest możliwości wprowadzenia tego
zapisu do projektu uchwały i wskazał w którym miejscu projektu można dopisać. 
Przewodnicząca komisji rewizyjnej Agnieszka Lenda zabierając głos w tej sprawie powiedziała,że
z uwagi na uporządkowanie tego zapisu proponuje go zapisać przy kanalizacji, a nie do regulaminu
utrzymania czystości.
Wójt  Gminy odnosząc się  do  tego  tematu  m.in.   powiedział,że jest  to  bardzo  ważna  sprawa
mówiąc o przyłączeniu się do kanalizacji, a obecnie  nie ma sankcji w stosunku do osób, które nie
chcą się podłączyć i wójt powiedział o opracowaniu   zasad i trybu podłączania się do kanalizacji z
wynikającymi obowiązkami i odpowiednimi sankcjami .
Radna  Agnieszka Lenda – potwierdziła,że powinien być ten przepis uporządkowany zawierający
obowiązki i sankcje . 
Wójt Gminy – zaproponował, aby w tej sprawie spróbować  przygotować projekt uchwały.
Zastępca Wójta – jeszcze raz przypomniał, że ten zapis znajdował się w poprzednim regulaminie .
Radna Agnieszka Lenda – zabierając ponownie głos m.in. powiedziała, że nie musimy teraz o tym
decydować i wprowadzać tego do „śmieci ” i dodała, aby obniżyć cenę za np. ścieki to muszą
podłączyć się do kanalizacji wszystkie osoby, które mają taki obowiązek .
Ponadto  radna  przypomniała  ,że  wraz  z  przewodniczącym  uczestniczyła  w  szkoleniu
zorganizowanym dla przewodniczących rad i członków i pozytywnie oceniła takie szkolenie m.in.
powiedziała o rozwiązaniu dyskutowanym  na tym szkoleniu, a dotyczącym rozwiązania wywozu
nieczystości płynnych dla zabudowy domów wielorodzinnych poprzez wybudowanie wspólnego
szamba.
Wójt Gminy – przypomniał,że na terenie gminy też  była podobna sytuacja w Kiczarowie i był
problem z płaceniem za wywóz i dlatego trzeba taką propozycję przeanalizować. 
Radny  Jarosław  Kornet  –  powiedział,że  na  posiedzeniu  komisji  dyskutowano  nad  tematem
wywozu gruzu i  radny przytoczył zapis § 16 pkt 4 z którego wynika, że zebrany gruz należy
dostarczyć   do punktu selektywnego zbierania odpadów komunalnych i  taki  punkt ma być  na
terenie Dolic i tutaj radny powiedział, że taki punkt powinien być na terenie każdej gminy jak 
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również naszej, bo wiadomo, że każdemu zależy na odległości.
Radna Agnieszka Lenda zabierając głos w tej sprawie zaproponowała, aby w każdej miejscowości
był pojemnik na gruz, albo odbiór na zgłoszenie  jak również można przyjąć  pomysł z miasta
odnośnie gruzu- dodała radna.
Wójt Gminy – odpowiedział ,że można będzie do tej sprawy powrócić kiedy będzie ogłaszany
nowy  przetarg.  Większe  możliwości  będą  wtedy  dodał  wójt,  kiedy  będzie  więcej  osób
deklarujących prowadzenie selektywnego zbierania odpadów komunalnych.        
Przewodniczący rady po zakończeniu dyskusji poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie.
Rada Gminy w obecności  14 radnych obecnych na sali  podczas głosowania 14 głosami 'za” ,
„przeciw” 0 i głosy wstrzymujące się  „ 0 – podjęła uchwałę,  która stanowi załącznik nr 5 do
protokołu.
Ad.6
Podjęcie uchwały Nr XXXVIII/331/14 w sprawie zwołania zebrania wiejskiego
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały.
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania 14 głosami „za” ,
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XXXVIII/331/14 , która stanowi
załącznik nr 6 do protokołu.
Ad.7
Podjęcie  uchwały  Nr  XXXVIII/332/14  wyra żającej  opinię  w  sprawie  utworzenia  okręgu
wyborczego w wyborach do Rady Powiatu Stargardzkiego 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały. 
Rada Gminy w obecności  14 radnych obecnych na sali  podczas głosowania 14 głosami 'za'  ,
„przeciw” o i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XXXVIII/332/14, która stanowi
załącznik nr 7 do protokołu.
Ad.8
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwia Więcek przedstawiła
opinię komisji dotyczącą  tematu tj. Oceny funkcjonowania transportu lokalnego i podmiejskiego
pod kątem potrzeb mieszkańców gminy , a mianowicie:
Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu na posiedzeniu w dniu 28 kwietnia 2014 r.
przeanalizowała informację pod kątem potrzeb mieszkańców gminy i informację przyjęła.
Radny Jarosław Kornet  poinformował o piśmie mieszkańców Sowna, Poczernina ,  Strumian i
Rogowa  do Dyrektora Miejskiego zakładu Komunikacji w którym to piśmie zwracają się z prośbą
o wprowadzenie dodatkowych kursów autobusowych linii  nr 11 na trasie Stargard Szczeciński
-Sowno i Stargard Szczeciński – Strumiany jak również o utworzenie przynajmniej dwóch linii w
weekendy  do Stargardu i z powrotem.
Radny Bogdan Chaładus – powiedział m.in., że w takim przypadku powinny być kursy sondażowe
.
Radna Agnieszka Lenda – odnosząc się do sprawy przypomniała, że w budżecie gminy zapisane są
odpowiednie środki na ten cel i dodała ,że należy gospodarować środkami  racjonalnie i zapewnić
dojazd  dzieciom i  młodzieży do  szkół,  a  mieszkańcom do pracy i  przytoczyła  przykład  linii
autobusu  Lipnik  -  Zieleniowo,  kiedy  to  w  okresie  letnim  uruchamiana  jest  linia  specjalna  i
dodała ,że nie  ma tego, iż musi jechać, ale wtedy kiedy jest taka potrzeba .   
W trakcie  dyskusji  radni  mówili  o  strefach  i  wysokości  opłaty  za  bilety  i  o  osobach,  które
korzystają z ulg,  przewodniczący rady powiedział o tym ,że w miejscowości Tychowo w środku
wsi są dwie strefy, a wójt przypomniał o dopłatach gminy do transportu zbiorowego w ramach
zawartego porozumienia .
Ad.9
Przewodniczący  Komisji  Socjalno-  Porządkowej  i  Oświaty  Jarosław  Kornet  przedstawił
stanowisko komisji  do tematu w sprawie oceny funkcjonowania biblioteki  publicznej,  świetlic
wiejskich, przedszkoli oraz klubów sportowych na terenie gminy , a mianowicie :
Komisja Socjalno – Porządkowa i Oświaty na posiedzeniu w dniu 28 kwietnia 2014 r. 
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przeanalizowała informację na temat funkcjonowania biblioteki publicznej w roku 2013 wraz z
informacją dotyczącą funkcjonowania świetlic wiejskich i przedszkoli na terenie gminy
oraz informacją z funkcjonowania klubów sportowych- komisja przedstawione informacje przyjęła
i pozytywnie oceniła ich funkcjonowanie.
Przewodniczący komisji dopowiedział, że komisja dyskutowała nad zasadami wynajmu świetlic na
różne imprezy okolicznościowe, a zwłaszcza nad  tym, czy ma być to doba, czy trzy dni,  mówiono
o wysokości opłaty, a zużyciu faktycznym energii elektrycznej i o uczciwości osoby wynajmującej.
Przewodniczący rady zabierając głos poruszył temat dotyczący zatrudnionych bibliotekarek i to
czy  nie  można  by  było  dopisać  tym  osobom  w  zakresie  czynności  -  dodatkowego  zadania
polegającego na prowadzeniu świetlic wiejskich, aby je uaktywnić.
Radna Agnieszka Lenda zaproponowała, aby to zadanie dopisać do obowiązków Pani Dyrektor
Instytucji Kultury i dodała ,że te biblioteki byłyby dodatkiem do tej Instytucji i powiedziała,że
wszyscy  wiedzą  jaka  jest  obecnie  frekwencja  dotycząca  wypożyczania  i  czytania   książek  i
zakończyła  wypowiedź,  że  biblioteki  wówczas  staną  się   dodatkiem  i  wtedy  będzie  można
zauważyć, że coś więcej się  dzieje.
Radny  Włodzimierz  Kuźma  –  zabierając  głos  odnośnie  osoby  pracującej  w  bibliotece  w
miejscowości  Pęzino m.in.  powiedział,że w bibliotece jest  pusto,  bo brak jest  dzieci,  a  osoba
prowadząca bibliotekę jest nie zadowolona jak przychodzą dzieci .
Wójt Gminy – zabierając głos powiedział,że jest potrzebna opinia rady w sprawie udostępniania
nieodpłatnego świetlic wiejskich np. na szkolenia  związane z działalnością i tutaj wójt powiedział
o   Stowarzyszeniach.  Podsumowując powiedział  wójt,  że dotyczy to  wszystkich  organizacji
pożytku publicznego. 
Radni nie zgłosili sprzeciwu, a  tym samym wyrazili zgodę na nieodpłatne udostępnianie świetlic
pod  szkolenia. 
Ad.10 
Przewodniczący Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet przedstawił opinię
komisji  do  informacji  Gminnej  Komisji  Rozwiązywania  Problemów Alkoholowych  na temat
profilaktyki realizowanej na terenie gminy, a mianowicie : 
Komisja  Socjalno  –  Porządkowa i  Oświaty  po  przeanalizowaniu  informacji  Gminnej  Komisji
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na temat profilaktyki realizowanej na terenie gminy w
roku 2013 – informację przyjęła.
Ad.11
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda przedstawiła opinię komisji do tematu w
sprawie analizy wydatków na płace, nagrody,szkolenia i delegacje służbowe Gminnej Biblioteki
Publicznej w Klępinie za 2013 r., a mianowicie: 
Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 29 kwietnia 2014 r.  przeanalizowała informację  o
wydatkach poniesionych na płace, nagrody, szkolenia, delegacje służbowe w 2013 r. przez Gminną
Bibliotekę Publiczną i komisja informację przyjęła.
Radni uwag i pytań nie zgłosili.
Ad.12
Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  Agnieszka  Lenda  przedstawiła  opinię  komisji  do  tematu
dotyczącego analizy i oceny przeprowadzonych przetargów, a mianowicie :
Komisja  Rewizyjna  po  przeanalizowaniu  sporządzonej  informacji  na  temat  przeprowadzony
zamówień publicznych w roku 2013- informację przyjęła.
Ponadto  przewodnicząca  komisji  poinformowała,  że  na  posiedzeniu  komisji  zadała  wójtowi
pytanie dotyczące tego, czy do wyłonionych firm w przetargach były zawarte aneksy do umów i
tutaj wójt  odpowiedział dodała radna, że  nie było żadnych aneksów do podpisanych umów z
wykonawcami.
Radni uwag i pytań nie zgłosili.
Ad.13
Pani Jadwiga Kolarczyk pracownik socjalny Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
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zastępstwie Kierownika Ośrodka omówiła sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania
rodziny za 2013 rok oraz przedstawienie potrzeb związanych z realizacją zadań w 2014 r.
W trakcie dyskusji zwrócono uwagę  na temat wspierania rodzin w trudnych sytuacjach i czy w
takich  przypadkach  asystent  przeprowadza  wywiad  w  tej  rodzinie,  natomiast  w  odpowiedzi
udzielonej przez pracownika wynikało to, że jeżeli jest taka potrzeba to się rozmawia.
Ad.14
Wójt  Gminy  Kazimierz  Szarżanowicz  przedstawił  informację  o  działalności  w  okresie
międzysesyjnym , a mianowicie : 
I. Zarządzeniem Nr 64/14 z dnia 31 marca 2014 r. dokonano zmian w budżecie gminy na 2014 r.
oraz zmian w układzie wykonawczym poprzez:
1. Zmniejszenie i zwiększenie wydatków budżetu gminy o kwotę 189.493 zł. 
Związane z realizacją zadań własnych w tym:
- w dziale 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa zmniejszono i zwiększono

wydatki o kwotę 6.412 zł,
- w dziale 758 – Różne rozliczenia zmniejszono wydatki o kwotę 8.552 zł,
- w dziale 801 – Oświata i Wychowanie zmniejszono i zwiększono wydatki o kwotę 15.384 zł,
- w dziale 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska zmniejszono i zwiększono wydatki

o kwotę 157.565 zł,
- w dziale 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego zmniejszono wydatki o kwotę 1.580 zł

i zwiększono wydatki o kwotę 9.400 zł.
Ustalony został  układ wykonawczy budżetu  do  powyższych  zmian ,  w podziale  na jednostki
organizacyjne realizujące wydatki budżetowe.
II. Zarządzeniem Nr 77/14 z dnia 22 kwietnia 2014 r. dokonano zmian w budżecie gminy na 2014
r. oraz ustalono układ wykonawczy poprzez:
1. Zwiększenie dochodów i zwiększenie wydatków budżetu gminy o kwotę 179.662 zł. Z tego:
a) dochody i wydatki związane z realizacją zadań własnych o kwotę 125.230 zł. Z tego:
- w dziale 852 – Pomoc społeczna zwiększono dochody i zwiększono wydatki o kwotę 12.524 zł
(dotacja celowa otrzymana z budżetu państwa na realizację własnych zadań bieżących gmin).
- w dziale 854 – Edukacyjna opieka wychowawcza zwiększono dochody i zwiększono wydatki o
kwotę 112.706 zł (dotacja celowa otrzymana z budżetu państwa na realizację zadań własnych -
pomoc materialna dla uczniów).
b) dochody i wydatki związane z realizacją zadań zleconych o kwotę 
54.432 zł. Z tego:
- w dziale 852 – Pomoc społeczna zwiększono dochody i zwiększono wydatki o kwotę 54.432 zł
(dotacja celowa otrzymana z budżetu państwa na realizację własnych zadań bieżących gmin).
 W Referacie Nieruchomościami i Rolnictwa :
1) W dniu 09.04.2013 r. przeprowadzono rokowania na sprzedaż nieruchomości zabudowanej 
budynkiem mieszkalnym przeznaczonym do rozbiórki, oznaczonej numerem działki 121/1 o pow. 
0,21 ha, położonej w obrębie Rogowo. Cena wywoławcza – 30 000,00 zł. W rokowaniach 
wyłoniony został nabywca .
2) W dniu 27.03.2014 r. przeprowadzono drugie przetargi ustne nieograniczone na sprzedaż 2 
nieruchomości niezabudowanych położonych w obrębie w obrębie Pęzino (dz. nr 86/4) i Grzędzice
(dz. nr 149/10) . Ceny 52 000,00 zł i 47 000,00 zł (netto). Do przetargu nie przystąpił żaden 
oferent. Przetargi zakończone wynikiem negatywnym.
3) Decyzją GNR.6826.2.2014.EM z dnia 04.04.2014 r. przekształcono prawo użytkowania 
wieczystego nieruchomości oznaczonej numerem geodezyjnym 344/27, położonej w obrębie 
Strachocin, w prawo własności nieruchomości. Opłatę za przekształcenie ustalono w wysokości 12
228,00 zł.
4) Decyzją GNR.6826.3.2014.EM z dnia 08.04.2014 r. przekształcono prawo użytkowania 
wieczystego nieruchomości oznaczonej numerem geodezyjnym 197/7, położonej w obrębie 
Grabowo, w prawo własności nieruchomości. Opłatę za przekształcenie ustalono w wysokości 8
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938,00 zł.
5) Wydano decyzje zatwierdzające projekt podziału nieruchomości oznaczonych jako:
- działki o numerach geodezyjnych 91/5 i 91/9, położone w obrębie Grabowo,
- działka o numerze geodezyjnym 344/6, położona w obrębie Strachocin.
6) Wydano zezwolenia na usunięcie 13 drzew i krzewów:
7) Zakończono wydawanie decyzji dla rolników w sprawie zwrotu podatku akcyzowego zawartego
w cenie oleju napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej ( wydano pozostałe 47 decyzji).
8) Wydano  decyzję  odmowną  w  sprawie  przedsięwzięcia  pn.  ”Budowa  zespołu  elektrowni
wiatrowych  o  mocy  łącznej  do  60  MW  wraz  z  towarzyszącą  infrastrukturą  drogową  i
elektroenergetyczną  obręb Małkocin i  Grabowo” w gminie Stargard Szczeciński  województwo
zachodniopomorskie  z  uwagi  na  brak  uzupełnienia  raportu  o  oddziaływaniu  przedmiotowego
przedsięwzięcia na środowisko.
9) Wydano  postanowienie  w  sprawie  odstąpienia  od  obowiązku  przeprowadzenia  oceny
oddziaływania na środowisko przedsięwzięcia pn. „Budowa elektrowni fotowoltaicznej o mocy do
1,0 MW wraz z kablami sterowania i telekomunikacyjnymi, dróg wewnętrznych oraz niezbędnych
urządzeń  elektroenergetycznych” zlokalizowanego na działce nr  69/2,  obręb Golczewo,  gmina
Stargard Szczeciński, województwo zachodniopomorskie.
10)  W związku z wezwaniem Spółki z o.o. Grupa Producentów Rolnych „Karex z Ciesławia do 
uzupełnienia raportu dotyczącego przedsięwzięcia pn.: „Rozbudowa istniejącej Fermy Tuczu 
Drobiu zlokalizowanej w miejscowości Krąpiel”- i jego otrzymania, uzupełniony raport przesłono 
do stron postępowania i wydano stosowne obwieszczenie.
11)  Na bieżąco weryfikowane są deklaracje o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi, udzielana jest pomoc w ich wypełnieniu, a także wszelkie inne informacje związane
z realizacją zapisów ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminie. 
W Referacie Gospodarki Komunalnej i Inwestycji 
 Zadania wykonane
1) Przebudowano przyłącze energetyczne zasilające świetlicę w Smogolicach.
2) Awaryjnie wymieniono elektryczny podgrzewacz wody w świetlicy w Smogolicach, w tym 
zakupiono podgrzewacz.
3) Wybudowano punkty świetlne w miejscowości Strachocin. 
4) Wybudowano oświetlenie drogowe w miejscowości Małkocin. 
5) Wykonano cięcia techniczne drzew w pasach przy drogach gminnych w miejscowościach:
- Grzędzice w ul. Klonowej dz. geod. nr 295.
- Witkowo Drugie- droga gminna  dz. geod. Nr 35, ul. Niepodległości.
- Strzyżno- droga gminna dz. geod. Nr 19
- Święte- teren placu zabaw przy drodze, dz. geod. Nr 120
- Pęzino- droga wewnętrzna, dz. geod nr 272
- Na trasie drogi Poczernin- Rogowo- Lubowo, droga gminna nr 4900012
Ponadto:
1) Wyrażono zgodę na lokalizację w pasach drogowych dróg wewnętrznych i gminnych:
- podpisano umowy dzierżawy części działek stanowiące drogi wewnętrzne na zajęcie w celu 
budowy urządzeń nie związanych z infrastruktura techniczną drogi i na umieszczenie tych 
urządzeń- 20 szt.
- wydano decyzję na zajęcie i umieszczenie urządzeń nie związanych z infrastruktura techniczna 
dróg gminnych- 16 szt.
- lokalizację zjazdów z dróg – 4 szt.
- odcinków przyłączy wodociągowych, kanalizacyjnych, energetycznych, gazowych – 3 szt.
- odcinków sieci wodociągowych, kanalizacyjnych, energetycznych, gazowych – 3 szt.
 Postępowania o udzielenie zamówienia publicznego.
1) Przetarg na „Usługę zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy Stargard Szczeciński dla terenów w obrębach ewidencyjnych Ulikowo i
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Krąpiel. 
W przetargu wpłynęło 6 ofert:
Oferta nr 2. 
SoftGIS s.c., ul. Parkowa 25, 51-616 Wrocław.
Cena ofertowa brutto: 34 440,00 zł. 
Dnia 15.04.2014 roku podpisano umowę z firmą SoftGIS s.c., ul. Parkowa 25, 51-616 Wrocław.
2)  Przetarg  na  roboty  budowlane  w  zakresie  przygotowania  terenu  pod  plac  rekreacyjny  w
miejscowości Koszewko w gminie Stargard Szczeciński,.
W postępowaniu wpłynęły 2 oferty:                                     
Oferta nr 1.
Przedsiębiorstwo Budowlane ISOBAU Polska , ul. Polskich Marynarzy 91/18, 
71-050 Szczecin
Cena ofertowa brutto- 19 291,00 zł.
Oferta nr 2.
Provsolar , Chwastnica, ul. Sportowa 4, 74-100 Gryfino
 Cena ofertowa brutto- 11 870,71 zł 
 Umowa zostanie podpisana po dniu 5.05.2014 r.
3) Przetarg na wybór wykonawcy opracowań opisujących zakres robót i ustalających koszt ich 
wykonania dla poszczególnych zadań w 2014 r., których wartość robót nie przekracza 14 000 euro.
 W postępowaniu wpłynęły 4 oferty.
Oferta nr 4. 
Inżynierska Obsługa Inwestycji, Tomasz Świątek, Al. Wyzwolenia 8/7, 70-552 Szczecin. Cena 
ofertowa brutto- 25,00 złotych za godzinę prowadzenia czynności kosztorysowych
Jako najkorzystniejszą wybrano ofertę firmy Inżynierska Obsługa Inwestycji, Al. Wyzwolenia 8/7, 
70-552 Szczecin.
Umowa zostanie podpisana po dniu 05.05.2014 rok
W Referacie Planowania Przestrzennego
1. Wydano:
−25 decyzji o warunkach zabudowy i zagospodarowania terenu,    
− 2 decyzje o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego,   
− 5 decyzji w sprawie przeniesienia decyzji o warunkach zabudowy,    
−11 opinii o braku sprzeczności zamierzenia inwestycyjnego z ustaleniami miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego lub Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy, 
− 4 postanowienia w sprawie zaopiniowania zgodności wstępnego projektu podziału 
nieruchomości z ustaleniami miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego,    
− 4 wypisy i wyrysy z miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego oraz Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy,
− 27 zaświadczeń o przeznaczeniu terenów w miejscowym planie zagospodarowania 
przestrzennego oraz w Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
gminy,
− 1 informację o przeznaczeniu terenów w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego 
oraz w Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy,
− 10 zawiadomień o ustaleniu oraz o zmianie numerów porządkowych dla budynków 
mieszkalnych.
2.Przygotowanie zawiadomień o wprowadzeniu z urzędu zmian w numeracji porządkowej 
budynków w miejscowościach Witkowo Pierwsze, Witkowo Drugie i Sowno w związku z 
wprowadzeniem nazw ulic w tych miejscowościach. Zawiadomienia otrzymali mieszkańcy 
Witkowa Pierwszego i Witkowa Drugiego.  
Ponadto wójt lub zastępca wójta uczestniczył w następujących spotkaniach, a mianowicie:
- w „Dniach Otwartych” w Szkole Podstawowej  Strachocinie, które odbyły się dnia 28 marca
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   2014 r.,
- w „Dniach Otwartych” w Gimnazjum, które odbyły się dnia 2 kwietnia 2014 r.,
- w Kiermaszu Wielkanocnym w Strachocinie, który odbył się dnia 6 kwietnia 2014 r.,
-  Mszy Świętej z okazji rocznicy Smoleńska, która odbyła się 10 kwietnia 2014 r.,
- w spotkaniu WOPR w sprawie bezpieczeństwa na wodzie (zadanie gminy), które odbyło się dnia
11 kwietnia 2014 r.,
- w turnieju sprawnościowo – wiedzowym  w Szkole Podstawowej w Pęzinie, który odbył się dnia
15 kwietnia 2014 r.,
- w „Dniu Sapera”, który odbył się dnia 16 kwietnia 2014 r.,
- w spotkaniu Wielkanocnym w Gimnazjum, które odbyło się dnia 16 kwietnia 2014r.,
- w festynie pt. ”Rower, droga – wspaniała przygoda” w Szkole Podstawowej w Strachocinie,
który odbył się dnia 26 kwietnia 2014r.,
- w spotkaniu Ministra Rolnictwa z rolnikami w Barzkowicach, które odbyło się dnia 16 kwietnia
2014 r.,
- w spotkaniu dotyczącym podpisania umowy z Marszałkiem na budowę boiska w Pęzinie, które
odbyło się dnia 24 kwietnia 2014 r.
Ad.15
Przewodniczący rady poinformował,że  uczestniczył w  dwudniowym Zjeździe  Przewodniczących
Rady Gmin i  Powiatów Województwa Zachodniopomorskiego w Międzywodziu i  z  uwagi  na
ważność spraw wraz z gościem tj. przewodniczącą komisji rewizyjnej.
Ponadto przewodniczący rady poinformował,że do biura rady wpłynęły następujące pisma: 
- pismo Wójta Gminy zawierające sprawozdanie Wójta Gminy z realizacji „ Programu współpracy
gminy  Stargard  Szczeciński  z  organizacjami  pozarządowymi  oraz  podmiotami  prowadzącymi
działalność pożytku publicznego w 2013 r . „ - przewodniczący skierował je pod obrady następnej
sesji,
-  pismo  Kierownika  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej   tj.  „  Ocena  zasobów  pomocy
społecznej na rok 2013 dla gminy Stargard Szczeciński” - przewodniczący rady skierował tą ocenę
pod obrady następnej sesji,
- pismo Starostwa Powiatowego w sprawie opinii odnośnie okręgu wyborczego w wyborach do
Rady Powiatu Stargardzkiego ( podjęta została uchwała ) ,
Kolejno przewodniczący poinformował,że w terminie ustawowym do biura rady wpłynęło: 
- sprawozdanie roczne z wykonania budżetu gminy Stargard Szczeciński za 2013 rok ,
- sprawozdanie roczne z wykonania planu finansowego samorządowej Instytucji Kultury za
   2013 r. 
oraz informacja o stanie mienia komunalnego .
Przewodniczący  rady  powiedział,że  sprawozdania  jak  również  informację  o  stanie  mienia
komunalnego radni otrzymają na dzisiejszej sesji.
Do sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Stargard Szczeciński za 2013 rok poinformował
przewodniczący rady iż, wpłynęła uchwała  NR LXV.175.2014 Składu Orzekającego Regionalnej
Izby Obrachunkowej w Szczecinie w sprawie  wydania opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy
Stargard Szczeciński sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Stargard Szczeciński za 2013 r.-
dokument niezbędny przy udzielaniu absolutorium na sesji czerwcowej. 
Ad.17
Przewodniczący rady odczytał pełną treść wniosku złożonego przez radnego Mateusza Jarosz, a
dotyczącego poddania pod głosowanie rady  wniosku w sprawie budowy chodnika w miejscowości
Strachocin i pierwszeństwa realizacji tego zadania w roku 2014. 
Radna Monika Zaradkiewicz – przypomniała,że były rozmowy na temat dokończenia budowy
chodnika  w  Witkowie  Drugim  i  dodała  ,że  jej  zdaniem  to  zadanie  jest  ważniejsze  niż  w
Strachocinie z uwagi na większe niebezpieczeństwo z uwagi na duże natężenie ruch na tym odcink
drogi w Witkowie Drugim. 
Radna Agnieszka Lenda zabierając głos m.in. powiedział o potrzebach swojej miejscowości tj. 
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Lipnika, gdzie nie  ma w tej miejscowości świetlicy jak również nie została  zakupiona działka pod
świetlicę i to ,że nie został zrealizowany zakup kontenerów.
Radna Sylwia Więcek – przypomniała,że w projekcie budżetu a potem w budżecie na rok 2014
rada określiła, które chodniki będą realizowane i tego należałoby się trzymać.
Szkoła w Strachocinie dodała istnieje już długo i  problem ten powinno być rozwiązany wraz z
powstaniem szkoły. 
Przypomniała radna, że założenia były,  aby kończyć  chodnik w Klępinie i  Trzebiatowie  .  Na
komisji dyskutowaliśmy na stworzeniu bezpieczeństwa w Strachocinie  poprzez wydzielenie pasu
drogi i ustawienie znaku  przez Powiat strefy zamieszkania .W budżecie zarezerwowano środki na
Klępino Trzebiatów i Witkowo też. 
Wójt na komisji dodała radna mówił o propozycji chodnika  w Witkowie Drugim, a potem Klępino
i Trzebiatów.  
Wójt  Gminy  –  zabierając  głos  m.in.  powiedział  ,że  na  wszystkich  komisjach   jednakowo
informował  o  sprawie  realizacji  wspólnych  inwestycji  drogowych  z  powiatem  tj.  budowy
chodników  przy  drogach  powiatowych  i  przypomniał,  że  po  rozmowach  i  dyskusjach
zaproponował  rozwiązanie, które przedstawił na komisjach i przedstawił jakie były propozycje.
Pierwsza to  budowa chodnika w Witkowie Drugim i  tutaj  wójt  starał  się  uzasadnić  dlaczego
chodnik w Witkowie Drugim m.in. w ocenie wójta  i mieszkańców na tym  odcinku drogi jest duże
natężenie ruchu drogowego,a chodnik poprawi bezpieczeństwa na tym odcinku, sporządzona jest
dokumentacja przez Powiat.
Druga propozycja przypomniał wójt to poprawa bezpieczeństwa od przystanku autobusowego do
szkoły w Strachocinie, a następnie wójt uzasadnił dlaczego na drugim miejscu i tak  m.in. dzieci są
odbierane z przystanku i przyprowadzane na przystanek, a trzecie propozycja za podpowiedzią
wicestarosty  w  ramach  oszczędności  po  przetargowych  po  kawałku  chodnika  w  Klępinie  i
Trzebiatowie- dodał wójt  i  przypomniał,  że wysłał  pismo z takimi propozycjami do Starostwa
Powiatowego  i  poinformował,że na posiedzeniu komisji  gospodarki  była propozycja radnego
Mateusza Jarosza - m.in. mówił o frezie asfaltowym, aby było bezpiecznie.
Wójt również przypomniał o tym,a co z dziećmi, które nie jeżdżą autobusem.
Radna Agnieszka Lenda zabierając głos  w tej  sprawie  m.in.  powiedziała,że  należy wszystko
mówić otwarcie, bo się mówi że wójt mieszka w Witkowie to chodnik  w Witkowie.
Następnie  potwierdziła  to  co  mówiła  radna  Sylwia  Więcek  ,  że  było  obiecane  na  Klępino  i
Trzebiatów nie było mowy o Witkowie Drugim, a jest wyjaśnienie klarowne dlaczego Witkowo
Drugie, a potem Klępino i Trzebiatów jako zadanie przewidywane, a skąd mamy pewność ,że to
zadanie zostanie zrealizowane, a środki zagwarantowane.
Przewodniczący  rady  zabierając  głos  m.in  powiedział  o  procesje  decyzyjnym,iż  wójt  składa
wniosek , a rada decyduje. Poinformował, iż sołtys Klępina pytał się o budowę chodnika i dodał
,że Starostwo nie ma nic zapisanego odnośnie budowy chodników, a będzie ustalało co mamy
wspólnie realizować i dalej przewodniczący powiedział ,że nie znamy kosztu budowy chodnika w
Witkowie Drugim, natomiast powiedział przewodniczący Starostwo wcześniej  podawało kwotę
budowy chodnika w Strachocinie i to była kwota w wysokości  około 350 tys zł .
Przewodniczący rady powiedział, że nie upieram się przy Witkowie Drugim, ani Strachocinie, a
jedynie przy Klępinie i Trzebiatowie i to, że  w tej kwestii zdecydują radni.
Wójt Gminy- podsumowując dyskusję powiedział,że ma być  w pierwszej kolejności chodnik w
Klępinie i  Trzebiatowie,  a następnie przypomniał ,że w budżecie gminy zapisane są  środki na
dofinansowanie  budowy  chodników  wzdłuż  dróg  powiatowych  w  Trzebiatowie,  Klępinie  i
Witkowie Drugim razem 90 tys po 30 tys na każdą miejscowość i doszło 20 tys  zł na Strachocin .
Wójt potwierdził, że  wstępny koszt chodnika w Strachocinie to kwota 350 tys zł w tym udział
gminy to 50 %, a wysokość środków na chodnik w Witkowie Drugim – wójt odpowiedział, że nie
wie.
Radny Marian Góra –  zapytał, ile własnych środków sołeckich sołectwa te przeznaczyły na ten cel
i  przypomniał o budowie chodnika w Witkowie Pierwszym przy drodze gminnej  i 
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przeznaczanych środkach z funduszu na to zadanie.
Radna  Agnieszka Lenda odpowiedziała, że nikt nie ma nic przeciwko chodnikowi w Witkowie
Pierwszym.
Radny Mateusz Jarosz uzasadnił swój wniosek i wspomniał o dołożonych środkach z funduszu
sołeckiego.
Wójt  Gminy  zabierając  ponownie  głos  powiedział,  że  obowiązkiem  Starostwa  jest  budowa
chodników przy ich drogach, a to że gmina dofinansowuje to jest dobra wola rady .
Radna Agnieszka Lenda podsumowując m.in. powiedziała, że na Strachocin jest przeznaczone w
budżecie 20 tys zł plus fundusz sołecki,  Klępino 30 tys plus kostka i zapytała czy przy tych
kwotach uzyskamy cel, a tym samym poprawimy bezpieczeństwo dzieci.
Obrady sesji opuścił radny Tomasz Nowicki.
Po  zakończeniu  dyskusji  przewodniczący rady poddał  wniosek  radnego  Mateusza  Jarosz  pod
głosowania.
Rada Gminy w obecności  13 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 2 głosami „za” ,  9
głosami „  przeciw „ i  2 głosami „  wstrzymującymi się  „   nie przyjęła wniosku,a tym samym
wniosek został odrzucony.
Wniosek stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
Radna Agnieszka Lenda – zwróciła uwagę  na to,iż  aby dyskutować  na w/w temat  rada musi
dokładnie znać wielkość na ten cel środków i tutaj zwróciła się do Wójta Gminy, aby ustalił ile
Starostwo planuje na ten cel przeznaczyć środków. 
Radny Jarosz Mateusz – zabierając głos w sprawie chodnika w Strachocinie powiedział ,że nie
chodzi o kostkę,  iż może być frez asfaltowy. 
Ad.18
Przewodniczący rady poinformował o następnej sytuacji, która ma miejsce na drodze w pobliżu
przystanku autobusowego w Krąpielu naprzeciwko kościoła , z którego to przystanku  korzystają
dzieci szkolne, a po drodze jeżdżą samochody z rurami i niszczą drogę, dlatego jest konieczność
naprawy tej drogi.
Ad.19
Przewodniczący rady poinformował o terminie zwołania następnej  sesji  i  terminach posiedzeń
komisji wraz z tematami wynikającymi z planu pracy rady gminy,  a mianowicie :
- XXXIX sesja rady Gminy Stargard Szczeciński w dniu 30 maja 2014 r. godz. 1000

- komisja gospodarki mienia komunalnego i budżetu dnia 26 maja 2014 r. godz. 8 30   z tematem:
  1.Ocena stanu dróg po okresie zimowym oraz plan budowy i remontów – wyjazd komisji w teren
     – opinia komisji na sesję ,
- komisja socjalno-porządkowa i oświaty dnia 27 maja 2014 r. godz. 830 z tematami :
   1.Analiza stanu porządku publicznego – opinia komisji na sesję
   2.Utrzymanie estetyki i czystości na terenie gminy oraz przegląd obiektów sportowych - 
    wyjazd komisji w teren; opinia komisji na sesję 
- komisja rewizyjna dnia 28 maja 2014 r.  godz. 8 00  z tematami :
  1.Wydatki bieżące urzędu gminy – opinia komisji na sesję, 
  2.Analiza realizacji budżetu gminy za I-szy kwartał 2014 r. - opinia komisji na sesję.
Ad.20
Wobec  wyczerpania  porządku  obrad  sesji  Przewodniczący  Rady  Gminy   Edward  Kosmal
podziękował wszystkim za udział i  o godz. 13  30 zamknął  obrady XXXVIII sesji  Rady Gminy
Stargard Szczeciński.

Protokołowała :                                                                                Przewodniczący Rady Gminy 
Z. Stoczkowska                                                                                       Edward Kosmal 
Data sporządzenia :                                                                          Data podpisania : 
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